
Protokół Nr XV/12 
z posiedzenia sesji Rady Gminy Rudka 

z dnia 28 września 2012 roku. 

Ad. pkt. 1. 
Obrady XV sesji Rady Gminy Rudka otworzył Przewodniczący Rady Pan Bogdan 

Kresso o godz. 1000 modlitwą „Ojcze nasz " 
Otwierając posiedzenie powitał Radnych, Pana Radcę Prawnego, Pana Wójta oraz 

pracowników urzędu przybyłych na dzisiejsze posiedzenie. 

Obrady odbyły się w budynku Urzędu Gminy Rudka w sali konferencyjnej. 

Na stan ustawowy składu rady w sesji uczestniczy 13 radnych. 
1. Pan Piotr Marian Barszczewski 
2. Pan Jan Filipowicz 
3. Pan Michał Gawrysiak 
4. Pan Bogdan Kresso 
5. Pani Barbara Kryńska 
6. Pan Kazimierz Olszewski 
7. Pani Honorata Rudkowska 
8. Pani Krystyna Safaryn 
9. Pan Jerzy Józef Stępkowski 
10. Pan Tadeusz Uszyński 
11. Pan Jan Wiński 
12. Pan Ryszard Wiński 
13. Pan Stanisław Zero 

W posiedzeniu sesji nie uczestniczył: 
1. Pan Radny Grzegorz Marek Godlewski. 
2. Pan Andrzej Niemyjski 

Ad. pkt. 2. 
Kontynuując obrady Pan Przewodniczący stwierdził, że są one prawomocne, po czym 

przedstawił porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ąuorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XIV Sesji Rady Gminy Rudka. 
4. Informacja Wójta z pracy między sesjami. 
5. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Rudka za I półrocze 2012 

roku. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rudka 

na lata 2012-2015. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rudka na rok 2012. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kierunków polityki społeczno - gospodarczej 

gminy na 2013 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Rudka na okręgi wyborcze, ustalenia ich 

granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 
10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Wolne wnioski. 



12. Zamknięcie obrad XV Sesji Rady Gminy Rudka. 

Po przedstawieniu w/w porządku Pan Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem czy są 
inne propozycje co do proponowanego porządku obrad dzisiejszej sesji. 

Innych propozycji nie wniesiono. 

W wyniku jawnego głosowania za przedstawionym porządkiem obrad było 13 głosów 

Ad. pkt. 3. 
Pan Przewodniczący Rady przypomniał, że protokół z posiedzenia XIV sesji Rady 

Gminy był do wglądu w biurze rady, po czym zwrócił się z zapytaniem czy zostały zgłoszone 
uwagi co do treści protokołu z w/w posiedzenia. 

Uwag i zastrzeżeń co do treści protokołu nie wniesiono. 

W wyniku jawnego głosowania protokół z posiedzenia XIV sesji został przyjęty przez 
radnych jednogłośnie bez odczytania jego treści (13 głosami). 

Ad. pkt. 4. 
Pan Wójt poinformował, że w okresie od ostatniej sesji tj. od dnia 27 czerwca 2012 r. 

zostało wydanych 9 zarządzeń w sprawie: 
- kredytu długoterminowego planowanego do zaciągnięcia w roku 2012, 
- zmiany planów finansowych zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań 
zleconych gminie odrębnymi ustawami w 2012 roku, 
- informacji z wykonania budżetu Gminy Rudka oraz o deficycie/nadwyżce za II kwartał 
2012 roku, 
- zmian w budżecie gminy Rudka na rok 2012 (wydane zostały 2 zarządzenia), 
- wprowadzenia Regulaminu udzielania przez Urząd Gminy Rudka zamówień publicznych, 
których wartość nie przekracza wyrażonej w złotych równowartości kwoty 14.000 euro, 
- ustalenia terminu składania wniosków o udzielenie pomocy finansowej uczniom na zakup 
podręczników, 
- przedstawienia informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Rudka za I półrocze 2012 
roku, 
- przygotowania projektów uchwał na XV sesję Rady Gminy Rudka. 

Ponadto został ogłoszony przetarg na: 
- obsługę kredytu długoterminowego na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu 
pożyczek i kredytów. Umowa została podpisana z Bankiem Spółdzielczym w Brańsku. 
- obsługę bankową Urzędu Gminy Rudka. Umowa zostanie podpisana z Bankiem 
Spółdzielczym w Brańsku. 
- udzielenie kredytu długoterminowego na sfinansowanie planowanego deficytu 
budżetowego. Umowa została podpisana 20 września br z Bankiem PKO BP SA w Hajnówce. 

Kontynuując swą wypowiedź poinformował, że przetarg na plac zabaw „Radosna 
szkoła" został rozstrzygnięty. Umowa została podpisana z firmą „Kraina Zieleni" - Robert 
Żebrowski w dniu 6 lipca. Prace zostały już zakończone. 1 października dobędzie się odbiór. 

Podczas dalszej wypowiedzi poinformował, że uczestniczono w uroczystościach: 
- Święto Policji w Bielsku Podlaskim - 26 czerwca, 
- 92 rocznica „Cudu nad Wisłą" w Bielsku Podlaskim - 15 sierpnia, 
- Festyn Rolnika i Przedsiębiorcy w Kalnicy - 26 sierpnia, 



- Dożynki Diecezji Drohiczyńskiej - 8 września, 
- odsłonięcie tablicy Sybiraków - Bazylika w Bielsku Podlaskim - 17 września, 
- 50 - lecie szpitala w Bielsku Podlaskim - 20 września, 
-10 - lecie A.R. i M.R. w Bielsku Podlaskim - 21 września, 
- w I posiedzeniu Zarządu Oddziału Wojewódzkiego Związku OSP RP Województwa 
Podlaskiego - 21 września. 

Na dzień 30 września otrzymałem zaproszenie na uroczystość Dziękczynienia Panu 
Bogu za 150 lat Kościoła Wniebowzięcia NMP w Brańsku. 

Jak co roku odbył się festyn „TŁOKA" - 19 sierpnia. 
Natomiast 3 września odbył się odbiór techniczny Posterunku w Brańsku. 

Przy Zespole Szkół im. Jana Pawła II w Rudce powstało Centrum Ruchu Drogowego. 
Za wyposażenie pracowni odpowiedzialny jest Wojewódzki Ośrodek Ruchu Drogowego w 
Białymstoku. Urząd Gminy jest odpowiedzialny za organizację zajęć lekcyjnych oraz kupno 
skutera. 

Dobiegają końca prace związane z II etapem rekultywacji gminnego wysypiska w 
Rudce. Zostaną zasadzone drzewka i temat będzie zakończony. 

Wchodzimy w I etap zbiórki odpadami. Od 1 lipca 2013 roku obowiązki związane z 
odbiorem i zagospodarowaniem odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z mocy 
znowelizowanej ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, przejmuje Gmina 
Rudka i planuje uruchomić system gospodarki odpadami. Aktualnie zbierane są ankiety w 
celu wypracowania jak najlepszych rozwiązań. 
II etap to opracowanie przepisów wykonawczych. Wprowadzenie ustawy pozwoli 
unormować przepisy śmieciowe. 

W tym roku planujemy ogłosić przetarg na wykonanie kanalizacji w Niemyjach 
Ząbkach i Jamątach. Prace planujemy rozpocząć w roku przyszłym. Pieniądze na ten cel są 
zabezpieczone. 

Kontynuując swą wypowiedź Pan Wójt wyjaśnił, że według sugestii po ostatniej sesji 
przeprowadził trzy rozmowy z Panem Aleksiejukiem - Dyrektorem Powiatowego Zarządu 
Dróg w Bielsku Podlaskim. Poinformował, że w dalszym ciągu podtrzymuje temat drogi - czy 
nadal będziemy traktować go jako transakcję wiązaną ? Spotkanie planujemy zorganizować 
przed następną sesją. Na zakończenie stwierdził - gdy otrzymamy stosowną informację 
będziemy mogli podjąć decyzję 

Na zakończenie stwierdził, że są to najważniejsze sprawy jakimi zajmowaliśmy się w 
okresie od ostatniej sesji. 

Kontynuując przebieg posiedzenia Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z 
zapytaniem czy są uwagi lub zapytania co do złożonej informacji: 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Ad. pkt. 5. 
Pan Przewodniczący przypomniał, że informacja o przebiegu budżetu Gminy Rudka 

za I półrocze 2012 roku została dostarczona w materiałach na sesję, po czym odczytał 
Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 28 
sierpnia 2012 roku w sprawie wyrażenia opinii o przełożonej przez Wójta Gminy Rudka 
informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2012 roku. Kontynuując swą 
wypowiedź zwrócił się z zapytaniem czy w związku z informacja są pytania. 
Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Informacja została przyjęta jednogłośnie - 13 głosami. 
Informacja oraz Uchwała RIO w załączeniu do protokołu z sesji. 



Ad. pkt. 6. 
Realizując porządek obrad Pan Przewodniczący przypomniał, że projekt uchwały w 

sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rudka na lata 2012 - 2015 
został dostarczony w materiałach na posiedzenie sesji. 
Czy w związku z tym projektem są pytania. 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 
Wobec powyższego Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do radnych 

kto jest za przyjęciem w/w uchwały proszę o podniesienie ręki. 
W wyniku jawnego głosowania za przyjęciem uchwały było 13 głosów. 

Wobec powyższego Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że w/w uchwała została przyjęta. 
Uchwała Nr XV/77/2012 Rady Gminy Rudka z dnia 28 września 2012 roku w sprawie zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rudka na lata 2012 - 2015 w załączeniu do 
protokołu z posiedzenia sesji. 

Ad. pkt 7. 
Kontynuując porządek obrad Pan Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem czy są 

uwagi łub zapytania co do treści projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Rudka na rok 2012. 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 
Wobec powyższego Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do radnych 

kto jest za przyjęciem w/w uchwały proszę o podniesienie ręki. 
W wyniku jawnego głosowania za przyjęciem uchwały było 13 głosów. 

Wobec powyższego Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że w/w uchwała została przyjęta. 
Uchwała Nr XV/78/2012 Rady Gminy Rudka z dnia 28 września 2012 roku w sprawie zmian 
w budżecie Gminy Rudka na rok 2012 w załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji. 

Ad. pkt. 8. 
Pan Przewodniczący przypomniał, że projekt uchwały w sprawie określenia 

kierunków polityki społeczno - gospodarczej gminy na 2013 rok został dostarczony w 
materiałach na sesję. 

Czy w związku z tym projektem są pytania. 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 
Wobec powyższego Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do radnych kto jest 
za przyjęciem w/w uchwały proszę o podniesienie ręki. 

W wyniku jawnego głosowania za przyjęciem uchwały było 13 głosów. 
Wobec powyższego Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że w/w uchwała została przyjęta. 
Uchwała Nr XV/79/2012 Rady Gminy Rudka z dnia 28 września 2012 roku w sprawie 
określenia kierunków polityki społeczno - gospodarczej gminy na 2013 rok w załączeniu do 
protokołu z posiedzenia sesji. 

Ad. pkt. 9. 
Kontynuując porządek obrad Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy 

są uwagi lub zapytania co do treści projektu uchwały w sprawie podziału Gminy Rudka na 
okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 
okręgu wyborczym. 



Czy w związku z tym projektem są pytania. 

Pan Jerzy Gabrysiak Sekretarz Gminy wyjaśnił, że konieczność podjęcia tej uchwały 
wynika w związku ze zmianą przepisów dlatego też wszystkie gminy muszą dokonać nowego 
podziału na okręgi wyborcze. Wszystkie okręgi muszą być jednomandatowe. Do tej pory 
mieliśmy 13 okręgów, a teraz będzie 15. Koce Borowe i Olendy zostały podzielone na 2 
okręgi. Jeśli uchwała zostanie podjęta w ciągu 3 miesięcy to następnie będziemy musieli 
dokonać podziału na obwody. 

Pan Wójt Gminy poinformował, że w tej sprawie odbył spotkanie z komisarzem 
wyborczym, który zasugerował, że należy zmniejszyć liczbę radnych na Niemyjach. Jednak 
ku temu postawiliśmy weto. Udało nam się wyperswadować dość równomierny podział 
mandatów w taki sposób, aby w dalszym ciągu reprezentacja mieszkańców była taka sama. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że udało nam się obronić przed komisarzem istnienie okręgu 
w Niemyjach. Zadecydował o tym współczynnik mieszkańców. 

Innych uwag i zapytań nie zgłoszono. 
Wobec powyższego Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do radnych 

kto jest za przyjęciem w/w uchwały proszę o podniesienie ręki. 
W wyniku jawnego głosowania za przyjęciem uchwały było 13 głosów. 

Wobec powyższego Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że w/w uchwała została przyjęta. 
Uchwała Nr XV/80/2012 Rady Gminy Rudka z dnia 28 września 2012 roku w sprawie 
podziału Gminy Rudka na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby 
radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym w załączeniu do protokołu z posiedzenia 
sesji. 

Pan Przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę do godz. I I 1 0 . 

Po przerwie obrady XV sesji zostały wznowione. 

Ad.pkt. 10. 
Interpelacje i zapytania radnych. 

Pan Radny Stanisław Zero poinformował, że gdy nie ma wysypiska śmieci to na 
działce wioskowej dzieje się coś okropnego. Są tam wywożone odpady samochodowe oraz 
padlina przez co utrudniony jest dojazd do lasu. 

Pan Wójt wyjaśnił, że wyśle ludzi w celu rozpoznania tematu. 

Pan Radny Jan Filipowicz zaproponował aby zobaczyć jak wygląda rozbudowa 
oczyszczalni oraz rekultywacji gminnego wysypiska śmieci. 
Ponadto prosił o poinformowanie jak będą odbierane zużyte opony oraz temat drogi polnej do 
Niemyj Nowych co będzie z tą drogą. 

Wyjaśniając Radnemu Pan Wójt poinformował, że zostanie zorganizowany wyjazd na 
nowo wybudowane obiekty, ponadto poinformował, że zostanie opracowany regulamin na 
temat odbioru śmieci. Podczas dalszej wypowiedzi stwierdził, ze jeżeli chodzi o drogę polną, 
o której wspomniał Pan Radny w tym roku brak jest środków. Będziemy składać wniosek na 
poprawienie nawierzchni żwirowej 



Pan Radny Tadeusz Uszyński zwrócił się z prośbą o wystosowanie pisma do Zakładu 
Energetycznego z zapytaniem dlaczego coraz częściej zdarzają się przerwy w dostawie prądu. 

Pan Wójt wyjaśnił, że naprawy były robione jednak okazuje się, że jest to za mało. 
Kierownictwo zakładu tłumaczy się tym, że przy obecnym stanie urządzeń elektrycznych nie 
da się tego dobrze naprawić. 

Pan Radny Jan Filipowicz zasugerował - aby równiarka w momencie gdy równa 
drogi robiła to szerzej. 

Pan Wójt stwierdził, że gdy jedzie równiarka do wsi dobrze byłoby aby był obecny 
podczas wykonywania prac sołtys albo radny. 

Ad.pkt. 11. 
Kontynuując porządek obrad Pan Przewodniczący zapoznał z treścią pism jakie 

wpłynęły z: 
-Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Bielsku Podlaskim z prośbą o 
udzielenie dotacji na dofinansowanie zakupu autoklawu do centralnej Sterylizacji (treść pisma 
w załączeniu do protokołu). 
- Państwowej Szkoły Muzycznej I Stopnia w Bielsku Podlaskim o wsparcie działalności i 
pomoc w organizacji obchodów 40 lecia powstania szkoły (treść pisma w załączeniu do 
protokołu). 

Pan Wójt stwierdził - generalnie w budżecie gminy środków brak. Sytuację musimy 
potraktować ogólnie. Jesteśmy gminą biedną. 

Kontynuując swą wypowiedź poinformował, że gdy weźmie udział w uroczystościach 
z okazji obchodów 40 lecia powstania szkoły to zostanie kupiony prezent. Natomiast jeżeli 
chodzi ZOZ nie możemy dofinansować ani „złotówki" - bo jej nie mamy. Dotychczasowa 
pomoc o jaką się zwracali została spełniona. 

Po przeprowadzonej dyskusji Radni jednogłośnie przyjęli przedstawioną przez Pana 
Wójta propozycję co do w/w pism. 

Ad. pkt 12. 
Obrady XV sesji zakończono o godz. 1235 modlitwą „Zdrowaś Maryjo " 

Protokół spoi idziła: Przewodni 
, 1 / Barbara Wajieiewska 


